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STATEMENT BY THE AT DELEGATION 

Austria followed a constructive approach during the negotiations on the Euratom Research and 

Training Programme 2019/20, with a view to enabling a continuation of the measures for increasing 

the safety and security of European citizens and their environment.  

The content of the General Approach is identical in substance with the currently running 

programme (2014-2018). Therefore the Austrian position also remains the same. Austria welcomes 

the emphasis on safety and security aspects throughout the text. However, Austria still remains 

highly critical regarding EU funding or any supportive framework for nuclear power plants. Austria 

therefore intends to abstain. 
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 STATEMENT BY THE LU DELEGATION 

Le Luxembourg reconnaît l'importance du programme de recherche et de formation de la 

Communauté européenne de l'énergie atomique (2019-2020) complétant le programme-cadre pour 

la recherche et l'innovation "Horizon 2020", ainsi que la nécessité de mettre davantage l'accent sur 

la sûreté nucléaire contribuant à une réorientation de la recherche nucléaire. Ainsi le Luxembourg 

accueille favorablement le compromis tout en maintenant cependant son attitude critique vis-à-vis 

de la recherche nucléaire. 

Le Luxembourg insiste toutefois sur le fait qu’à l’avenir les fonds européens consacrés aux activités 

de recherche et de formation devront être orientés davantage vers les énergies renouvelables. 

Le programme de recherche et de formation de la Communauté européenne de l'énergie atomique 

(2019-2020) n’amorçant pas une telle réorientation vers les énergies renouvelables, le Luxembourg 

ne peut y souscrire dans sa globalité et s’abstient par conséquent du vote. 
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